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Dato: 18. februar 2022  

Til: Hovedbestyrelsen 

Kontakt: Ida Marxen Søndergaard, idas@dn.dk, 31193227 

 

  

 

Referat af HB-møde d. 4. februar 2022  

 

Tid: Fredag d. 4. februar 2022 kl. 9:30 -16:30  

  

Sted: Masnedøgade 20, 2100 København Ø  

  

Deltagere:   

Sebastian Jonshøj (mødeleder undtagen pkt. 6.1 hvor Sebastian grundet inhabilitet ikke deltog), Maria Reumert Gjerding 

(mødeleder på pkt. 6.1), Jørgen Jørgensen, Knud Erik Hansen, Thorkild Kjeldsen, Peter Esbjerg, Louise H. H. Villumsen, 

Birgitte Marcussen, Leo Jensen, Hans Jürgen Stehr.  

 

Afbud: Lone Søderkvist Kristensen 

 

Fra Sekretariatet:   

Lars Midtiby, Jens Anton Tingstrøm Klinken (pkt. 2, 3, 4, 5.1, 5.2), Mikkel Havelund (pkt. 2, 3, 6, Louise Puck Hansen 

(pkt. 2, 3), Luise Sanderhoff (pkt. 2, 7), Emil Nielsen (pkt. 2, 3, 5.2, 6.1, 7), Søren Mollerup Dawe (pkt. 2, 3, 6.2), Birgitte 

Bang Ingrisch (pkt. 4), Thomas Gyldendal Nystrøm (pkt. 3), Signe Skovmand (pkt. 3), Michael Ohmsen (pkt. 3), Nina 

Larsen Saarnak (pkt. 5.2), Jan Pedersen (pkt. 5.1), Sofie Hvenom (pkt. 5.1), Rikke 

Lundsgaard (medarbejderrepræsentant) og Ida Marxen Søndergaard Nielsen (Ref.).  
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Opstart af arbejdet med DN’s strategi og HB’s 

arbejdsplan 
HB drøfter arbejdet med DN’s delstrategier, drøfter hvilke større emner HB skal behandle i løbet af 2022 

og godkender HB’s arbejdsplan for 2022.  

Bilag:  

- 2.0 Sagsfremstilling  

- 2.1 Strategi 2022-2026 – kort version  

- 2.2 Udkast til HB’s årshjul og arbejdsplan for 2022  

KONKLUSION:  

DN’s delstrategier 

Direktøren præsenterede status for DN’s arbejde ved indgangen til 2022, herunder 
bl.a. det meget store folkelige og politiske momentum der er for DN’s sag, hvilket 
DN er lykkedes med at omsætte til markante resultater i 2021. Resultaterne 

spænder bl.a. fra midler til indsats for drikkevand og havnatur på finansloven til 
markante aftryk på landbrugsaftalen. Derudover oplever DN medlemsfremgang og 

organisationen har en sund økonomi. Der er desuden en bred opbakning til 
strategien i DN og dermed et tydeligt mandat til at sætte nye konkrete initiativer i 

gang. 

Direktøren præsenterede de overordnede tanker og de indledende indsatser der er 

planlagt for at understøtte afdelingerne i, at implementere delstrategierne for 

henholdsvis ’Aktive & frivillige’, ’Børn’, ’Unge’ og ’Medlemmer’ (den politiske 

delstrategi blev ikke omtalt, da den var sat på dagsordenen som særskilt tema). 

Direktøren fremhævede nødvendigheden af, at strategien løftes i et samarbejde på 

tværs af foreningen for at kunne indfri strategiens mål og ambitioner. Direktøren 

understregede i den forbindelse også vigtigheden af, at både sekretariatet og HB 

har fokus på at sikre at strategien forankres i afdelingerne.  

HB drøftede arbejdet med DN’s delstrategier og de foreløbig planlagte indsatser. HB 

havde følgende kommentarer til arbejdet med DN’s delstrategier: 

• Medlemshvervning – det er vigtigt at der laves en klar 

forventningsafstemning med afdelingerne i forhold til deres rolle i 

medlemshvervningsindsatsen. 
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• Natur og Ungdom – vigtigt at der bliver fulgt op på indsats i forhold til Natur 

og Ungdom.  

• Fondsmidler – vigtigt at man tager DN’s tidligere erfaringer i betragtning i 

forhold til fondsansøgning til fx børneklub. 

HB’s arbejsplan for 2022 

HB bakkede op om, at HB i det første halvår sætter fokus på organisationens 
arbejde med de fem delstrategier, for at sikre at HB følger implementeringen af 

strategien tæt i opstartsfasen.  

I andet halvår af 2022 er der lagt op til, at HB kan tage øvrige tematiske drøftelser 

af større emner. HB havde følgende forslag til tematiske drøftelser i HB i andet 

halvår af 2022: 

• Naturnationalparker  

• DN’s position på forholdet mellem naturbeskyttelse og vedvarende energi 

• Revision af naturbeskyttelsesloven i forhold til DN’s naturpolitik 

• Kystbeskyttelse i relation til DN’s naturpolitik 

HB understregede, at der i arbejdsplanen fortsat skal være mulighed for og plads i 

HB’s arbejdsplan til, at tage aktuelle sager op. HB ønskede, at der til det 

kommende HB-møde d. 25. marts 2022 sættes et punkt på dagsordenen omkring 

vedtægtsændringer og status herfor. HB godkendte med de bemærkninger udkast 

til HB’s arbejdsplan for 2022. 
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Arbejdet med den politiske delstrategi i 2022 
HB skal drøfte arbejdet med den politiske delstrategi, herunder særligt give indspark til arbejdet med lokal 

interessevaretagelse og politiske flagskibe. HB skal godkende forslag til udrulning af kampagne om cirkulær 

økonomi i relation til affaldsindsamlingen og DN’s arbejde med cirkulær økonomi.  

Bilag:  

3.0 Sagsfremstilling (fortrolig) 

3.1 Projektplan for arbejdet med den tværgående mærkesag og lokal interessevaretagelse   

3.2 Evaluering af KV21 indsatsen  

3.3. Det politiske årshjul og bud på ”politiske flagskibe” (fortrolig) 
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3.4 Kampagne om cirkulær økonomi   

 

KONKLUSION 

Politisk delstrategi 

Lokal interessevaretagelse og tværgående mærkesag 

Sekretariatet gav en kort status for foreningens arbejde med lokal 

interessevaretagelse og de indledende skridt der er planlagt i forhold til at fremme 

en mere proaktiv interessevaretagelse i DN, herunder oprettelse af det 

kommunalpolitiske netværk, arbejdet med den tværgående mærkesag og relevante 

kurser på Naturens Universitet.   

Sekretariatet fremlagde derudover bud på hvorledes organisationen kan arbejde 

med den tværgående mærkesag om ’Mere plads til naturen’, herunder bl.a. bud på 

hvilke kvantitative og kvalitative mål (politiske mål, organisatoriske mål og 

kommunikationsmæssige mål) DN’s tværgående mærkesag skal nå.  

HB havde følgende kommentarer til arbejdet med lokal interesse varetagelse og 

den tværgående mærkesag: 

• Der vil være stor variation i afdelingerne mht. hvordan det giver mening at 
arbejde med den tværgående mærkesag ’Mere plads til natur’. For nogen 

afdelinger vil det fx give mening at arbejde med bynatur, mens det for andre 
afdelinger vil give mening at arbejde med udtagning af lavbundsjorde, 
strandenge, naturen i sommerhusområder, kommunal naturpolitik eller 

naturen i det åbne land. Der bør derfor være mulighed for diversitet i måden 
som afdelingerne kan arbejde med den tværgående mærkesag på.  

• For at arbejdet med den tværgående mærkesag om ’Plads til mere natur’ 

skal lykkes er der fortsat behov for en kommunikationsindsats i forhold til at 

skabe en større forståelse af, at naturen skal blive vildere for at få en rigere 

biodiversitet. Her vil det være oplagt at afsøge mulighed for partnerskab med 

DR eller andre medier for at løfte denne kommunikationsindsats.  

• Det er vigtigt, at understøttelsen af afdelingerne i forhold til at arbejde med 

politisk interessevaretagelse gøres konkret. Dvs. fx hjælp til hvordan 

etableres kontakten til borgmester og lokalpolitikerne og hvordan håndterer 

man bedst andre stærke organisationer lokalt.  

• Der bør arbejdes med en klar definition af hvad vi forstår ved begrebet 

proaktiv interessevaretagelse, da det er vurderingen at der er mange 

forskellige opfattelser af hvad begrebet dækker over.  

• Det er vigtigt, at der når der opsættes mål for arbejdet med den tværgående 

mærkesag, at der ikke kun sættes mål for hvor mange afdelinger der er med 

i planlægningen af et event, men i lige så høj grad hvor mange der arbejder 
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generelt med indsatsen, så vi i stedet får et mål hvor godt indsatsen med 

den tværgående mærkesag integreres i det politiske arbejde i afdelingerne.  

• Der var opbakning til at der arbejdes med at sætte mål for forandringer i 

naturen der reelt skabes, som følge af indsatsen via den tværgående 

mærkesag, fx mål for udtagning af x antal hektar landbrugsjord til natur.  

• Vigtigt at der som led i arbejdet med den tværgående mærkesag afholdes en 

form for samlet event, der dels kan virke samlende for foreningen om sagen, 

men som også understreger eksternt, at det er en sag der prioriteres. 

• Det er vigtigt, at vi tænker indsatser på tværs af organisationen sammen. 
Både på tværs af afdelinger, men også mellem lokale og nationale indsatser 
(fx jordudtag, grundvandsparker, klima- og naturløsninger). Det er vigtigt at 

vi får koblet nationale sejre sammen med en opfølgende lokal indsats, da en 
sejr på nationalt plan ofte skal omsættes i konkrete initiativer for at få reel 

effekt. 
• I arbejdet med lokal interessevaretagelse er det vigtigt at der arbejdes med 

kapacitetsopbygning, bl.a. således at afdelingerne kan lave en lokalpolitiske 

handleplan ud fra hvad der lokalt giver mening.  

 

Præsidenten opfordrede HB til, at man som HB-medlem og afdelingsformand sørger 

for, at medlemmer fra deres afdelingsbestyrelser er repræsenteret i det 

kommunalpolitiske netværk, for at bringe relevant viden herfra ind i HB’s arbejde.  

 

Politiske flagskibe 

Præsidenten præsenterede baggrunden for de foreslåede politiske flagskibe, som 

DN skal arbejde med frem i 2022. Præsidenten præsenterede desuden en analyse 

af hvordan naturen er kommet på den politiske dagsorden, som et eksempel på 

hvilke forudsætninger der skal være tilstede for, at man kan lykkes med at påvirke 

den politiske dagsorden.  

HB udtrykte generel opbakning til sekretariatets forslag til de politiske flagskibe. HB 

havde følgende kommentarer:  

Flagskibet om cirkulær økonomi synes, at være det flagskib der er sværest at 

indkredse og få godt hold om. Der bør arbejdes videre med at konkretisere vores 

politiske mål på dette område. HB bemærkede desuden, at vi bør være meget 

opmærksomme på hvordan vi kan bruge cirkulær økonomi til at skabe bro til 

arbejdet med klima. HB pointerede vigtigheden, at DN har fokus på hvordan vi kan 

skabe alliancer med relevante aktører (fx McDonalds, pizzakæder, andre relevante 

virksomheder, Dansk Industri og Affaldsselskaber).   

I forhold til flagskibet om havplanen udtrykte HB, at der fortsat er stort behov for 

at skabe en stor synlighed om tilstanden for vores havnatur og havmiljø og 
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etableringen af denne forståelse kan være en vigtig forudsætning for at lykkes med 

DN’s indsats. HB pointerede også, at der skal ske maksimal samtænkning mellem 

ønsket om at skabe bedre vilkår for havnaturen og behovet for at få plads til flere 

vindmøller og andre energiinteresser på havet. Der bør generelt sættes yderligere 

fokus på den positive fortælling om sameksistens mellem natur og vedvarende 

energianlæg. HB bemærkede i den sammenhæng, at det i første omgang er vigtigt 

med en intern diskussion i DN om hvordan de hensyn, der skal bære denne 

sameksistens, kan tilgodeses.  

  

Endelig pointerede HB, at der udover de fire flagskibe fortsat ligger et stort arbejde 

i at arbejde med det nye naturparadigme, både internt og eksternt.  

 

Kampagne om cirkulær økonomi 

Sekretariatet fremlagde desuden forslag til kampagne om cirkulær økonomi. HB 

udtrykte bred opbakning til forslag til kampagnen om cirkulær økonomi, men havde 

et ønske om at kampagnen gøres mere konkret og at det præciseres at formålet 

med kampagnen er at gøre vores enorme ressourceforbrug til et bredt anerkendt 

problem. HB pointerede også at kampagnen ikke bør gøres til en løftet pegefinger 

overfor forbrugerne, men at fokus for kampagnen rettes mod krav om handling på 

politiske niveau. 
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Tema: DN’s tilgang til fredninger  
13.30, 1 hr  

 

 

HB skal beslutte forslag til DN’s fredningsstrategi 2022-2030 samt beslutte DN’s årsplan for fredningssager i 2022-

23. HB orienteres desuden om status på fredningssager i 2021.   

Bilag:  

4.0 Sagsfremstilling  

4.1 Udkast til ny fredningsstrategi for 2022-2030  

4.2 Udkast til DN’s årsplan for fredningssager i 2022-23 (fortrolig)  

4.3 DNs fredningspotentialeliste (fortrolig)  

4.4 Status for fredningssager i 2021  
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KONKLUSION 

Fredningsstrategi 2022-2030 

Sekretariatet præsenterede behovet for en justering af den nuværende 

fredningsstrategi samt en opsummering af de input der er kommet fra afdelinger og 

samråd til udkast til en ny fredningsstrategi på virtuelt møde i januar 2022.  

HB drøftede udkastet til den nye fredningsstrategi, herunder mål, principper og 

kriterier for DNs fredningsarbejde. 

HB ønskede, at den prioriterede liste over værdier der lægges til grund for DN’s 

fredningsarbejde i udkast til DNs fredningsstrategi 2022-30 opdateres, således at 

det fremgår af listen at hovedfokus for DNs arbejde er følgende fire værdier:  

• Større sammenhængende naturområder og naturlige processer, eller hvor 
fredning kan skabe mere sammenhæng. 

• Naturområder med høj biologisk mangfoldighed af bl.a. truede eller sjældne 
arter. 

• Større sammenhængende og uforstyrrede landskaber med væsentlige 
landskabelige værdier. 

• Rekreative værdier og befolkningens adgang til naturen. 
 
HB ønskede derudover, at det fremgår at de øvrige værdier angivet på listen er 

sideordnede.  
 

Med ovenstående bemærkninger godkendte HB sekretariatets udkast til 

fredningsstrategi for 2022-2030. 

HB understregede desuden vigtigheden af, at det fremadrettede fredningsarbejde 

foregår i tæt dialog med afdelingerne.  

Derudover pointerede HB behovet for, at der arbejdes politisk for at der 

fremadrettet igen afsættes midler på finansloven til DN’s fredningsarbejde.    

Endelig bemærkede HB, at den gældende Handlingsplan for fredning, som 

Miljøministeriet, Kommunernes Landsforening og Danmarks Naturfredningsforening 

har udarbejdet i fællesskab, er fra 2013 og der er et stort behov for at der 

udarbejdes en ny opdateret og ambitiøs handlingsplan hvor der tages højde for den 

nye naturpolitiske fokus på fx naturnationalparker og urørt skov.  

 

DN’s årsplan for fredningssager i 2022-23 

Sekretariatet fremlagde udkast til årsplan for nye fredningssager, som både 

rummer sager der allerede er besluttet, men endnu ikke rejst samt helt nye 
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fredningssager. HB godkendte sekretariatets forslag til DN’s årsplan for 

fredningssager i 2022-23. Punktet refereres ikke yderligere, da det indeholder 

fortrolige oplysninger.  

 

Status på fredningssager i 2021 

HB tog sekretariatets orientering om status på fredningssager i 2021 til 

efterretning.  
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Aktuelle politiske og faglige sager 
 

 

 

5.1 DN’s råstofpolitik   
HB skal godkende høringsudkast til DN’s råstofpolitik og procesplan frem mod forårets REP-møde. 

 

Bilag:  

- 5.1.0 Sagsfremstilling   

- 5.1.1 Procesplan frem mod forårets REP-mødet   

- 5.1.2 Høringsudkast til DN’s råstofpolitik  

- 5.1.3 Notat om indarbejdelse af HB’s bemærkning til tidligere udkast til DN’s råstofpolitik  

 

KONKLUSION  

Sekretariatet gennemgik hvorledes HB’s bemærkninger til det første udkast til DN’s 

råstofpolitik afgivet på HB-mødet d. 7. maj 2021, er blevet indarbejdet. HB havde 

følgende kommentarer til det reviderede udkast: 
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• Indledning – de overordnede principper i DN’s råstofpolitik bør 

indledningsvist slås fast herunder, at der skal arbejdes for at vores alt for 

høje forbrug af råstoffer skal reduceres ved, at der genanvendes flere 

råstoffer og ved at vi bevæger os over i et mere cirkulært spor mht. brug af 

råstoffer. Det er vigtigt at mål og midler adskilles tydeligere i teksten og 

herunder vigtigt, at få præciseret at en råstofafgift er et middel til at nå DN’s 

mål om en mere cirkulær tilgang til råstoffer.  

• Råstofafgift – teksten vedr. råstofafgift bør gennemskrives, så det fremgår 

at DN ønsker at hæve råstofafgiften således, at der skabes et incitament til 

at genbruge ressourcer fremfor at udvinde nye materialer. HB ønsker ikke at 

angive et bestemt niveau (procentsats) for afgiften og ej heller hvem afgiften 

bør tilfalde, men det bør fremgå i teksten at afgiften har til formål at fremme 

genbrug af ressourcer og at afgiften bør fastlægges ud fra bedst tilgængelig 

viden herom.  

• Sproglig gennemgang – teksten bør enkelte steder undergå en sproglig 

gennemgang. 

• Råstofindvinding på havet – Teksten vedrørende udvinding af råstoffer på 

havet bør udfoldes yderligere, herunder behovet for planlægning af udvinding 

af råstoffer på havet og vigtigheden af et tæt samspil mellem havplan og en 

national råstofstrategi. Derudover bør det præciseres i teksten, at 

råstofindvindingen på havet ikke kan foregå i hverken områder med urørt 

hav eller i andre beskyttede områder. Endelig bør teksten uddybes med 

hvilke konsekvenser råstofindvinding på havet har for havnaturen. Det 

fremgår af teksten s. 4, at ’DN foreslår en tilbundsgående undersøgelse af 

forholdene til havs, så havmaterialer kan fungere som et tåleligt alternativ til 

landbaseret udnyttelse’. Denne tekst bør udgå, således så det ikke fremstår 

som, at DN er fortaler for yderligere indvinding af råstoffer på havet.   

• Tørbundslokaliteter – det bør præciseres i teksten, at der ikke bør 

indvindes grus på tørbundslokaliteter, således at man undgår at ødelægge 

eksisterende gode biodiversitets lokaliteter. 

Med indarbejdning af ovenstående bemærkninger godkendte HB, at udkastet 

sendes i høring i organisationen med henblik godkendelse på forårets REP-

møde.  

 

5.2 Lynetteholmen  
HB skal drøfte sagen om Lynetteholmen og beslutte de videre tiltag.  

  

Bilag:  

- 5.2.0 Sagsfremstilling (fortrolig)  



 

9 
 

- 5.2.1 Notat om Lynetteholmen (fortrolig)  

 

KONKLUSION  

Punktet refereres ikke, da behandlingen af punktet er fortrolig. 
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Forberedelse af forårets REP-møde 
15.30, 1 hr  

 

 

6.1. Frikøb af vicepræsident  
HB skal drøfte afviklingen af punktet til REP-mødet omkring delvis aflønning af vicepræsident på forårets REP-møde 

og beslutte hvilken indstilling til behandling man vil anbefale dagsordensudvalget og hvorledes HB’s forskellige 

holdninger til spørgsmålet bedst håndteres. 

Bilag:  

- 6.1.0 Sagsfremstilling  

 

KONKLUSION 

HB drøftede afviklingen af punktet vedr. frikøb af vicepræsident på det kommende 
REP-møde.  

HB bakkede op om præsidentens forslag til afviklingen af punktet omkring delvis 

aflønning af vicepræsidenten på forårets REP-møde, som indebærer at valget af 

vicepræsident afvikles først og herefter kan en selvstændig behandling af evt. 

aflønning af vicepræsidenten for den kommende mandatperiode afvikles. 

Sekretariatet videregiver HB’s indstilling om behandling af punktet til 

dagsordensudvalget. 
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Forperson for Organisationsudvalget, Niels Hilker, har rettet henvendelse til HB om 

at han støtter et frikøb af vicepræsident under forudsætning af præsidenten 

aflastes mht. eksterne opgaver, hvor høj politisk repræsentation er påkrævet, 

således at præsidenten i højere grad har mulighed for at engagere sig i 

implementeringen af den politiske delstrategi og i arbejdet med at styrke 

lokalafdelingernes politiske interessevaretagelse. Niels Hilker opfordrede desuden i 

sin henvendelse til HB, at præsidentens opgaver præciseres og suppleres med en 

beskrivelse af arbejdsdelingen mellem præsident og vicepræsident. 

HB understregede ønske om, at der til næste HB-møde udarbejdes en beskrivelse 
af hvad opgaven som vicepræsident indebærer, herunder tydelighed omkring 
arbejdsdelingen mellem vicepræsident og præsident samt en præcisering af vilkår 

for aflønning af vicepræsident.  
 

 

6.2. Brug af Vores DN til valgoplæg for HB- og 

REP-kandidater  

HB orienteres om brug af Vores DN i forbindelse med valg til HB og Repræsentantskabet.   

Bilag:  

- 6.2.0 Sagsfremstilling  

 

KONKLUSION 

Sekretariatet fremlagde overvejelserne vedr. brug af VoresDN til valgoplæg for HB 

og REP-kandidater i forbindelse med valg til HB og REP, som udspringer af ønsket 

om at styrke den demokratiske samtale i foreningen forud for valg til de øverste 

poster i DN. Ved at benytte Vores DN som en del af forberedelsen af valg til fx 

hovedbestyrelsen og personligt valgte til repræsentantskabet er der mulighed for at 

styrke dialogen med kandidaterne og stille spørgsmål til kandidaterne i perioden 

umiddelbart op til repræsentantskabsmødet, hvilket kan være med til at give 

afdelingerne et stærkere mandat til deres repræsentanter. 

HB bakkede op om, at VoresDN bruges til valgoplæg for HB og REP-kandidater. HB 

pointerede dog, at det vil være hensigtsmæssigt at opstille spilleregler for brugen 

heraf samt angive en tidsperiode op til REP-møder (fx 2 uger), hvor VoresDN kan 

bruges hertil. HB understregede også, at forslaget bør sendes i høring i 

organisationsudvalget.  
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6.3. Vedtægtsændringer  
HB skal beslutte om forslag til vedtægtsændringer vedr. karensperiode og tidsfrister i forbindelse med 

aktivitetsplan skal behandles på forårets REP-møde eller behandles på et senere tidspunkt sammen med de øvrige 

vedtægtsændringer.    

Bilag:   

- 6.3.0 Sagsfremstilling 

- 6.3.1 Overblik over emner til behandling i REP 

- 6.3.2 Udkast til dagsorden til forårets REP-møde 

 

 

 

KONKLUSION 

Sekretariatet fremlagde fordele og ulemper i forhold til at vedtægtsændringer vedr. 

karensperiode og tidsfrister i forbindelse med aktivitetsplan behandles på forårets 

REP-møde eller behandles på et senere tidspunkt sammen med øvrige 

vedtægtsændringer. HB besluttede, at begge vedtægtspunkter bør behandles på 

forårets REP-møde. HB understregede i den sammenhæng, at de fandt det vigtigt 

at lytte til OUs ønske om fremdrift i sagen. 
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Andre relevante sager 
16.40, 15 mi n 

 

 

7.1 Skovsgaard   
HB orienteres skriftligt om det igangværende arbejde i relation til Skovsgaard.  

 

Bilag:  

- 7.1.0 Sagsfremstilling  

- 7.1.1 Udkast til budget  
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KONKLUSION 

Direktøren orienterede om status for det igangværende arbejde med Skovsgaard. 
Det er nu besluttet, at direktøren indtræder som øverste administrative chef i 

fonden. Der har i den seneste tid været fokus på driften af Skovsgaard på den korte 
bane, herunder bl.a. afvikling af landbrugsproduktionen ved bortforpagtning af 

landbrugsarealerne samt udarbejdelse af budget for 2022. Som forarbejde til det 
beslutningsoplæg om den fremtidige drift af Skovsgaard, der skal forelægges 
repræsentantskabet på mødet i efteråret 2022, vil der i den kommende tid sættes 

fokus på inddragelse af interessenter (bl.a. DN-Langeland, Samråd Fyn, Aktiv-
grupperne omkring Skovsgaard) og afholdelse af workshops mm. med henblik på at 

afdække mulige veje for den fremtidige drift af Skovsgaard.    

 

HB tog orienteringen om arbejdet med den fremtidige drift af Skovsgaard samt 
udkast til budget for fonden til efterretning. 
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Eventuelt 
16.55, 5 mi n 

 

 

KONKLUSION 

Louise Holst Hemmingsen orienterede om at hun i forbindelse med Outdoor Summit 

har tilkendegivet, at DN gerne vil være medunderskriver på, at der ønskes mere 

fokus på natur i Åben Skole.  

Birgitte Marcussen orienterede om status for arbejdet i Artsrådet.  

Hans Jürgen Stehr orienterede om, at der har været afholdt møde i Miljøfaglig 
Udvalg d. 15. december 2021 og udvalget her besluttede, at de gerne vil opfordre 

sekretariat og HB til at prioritere, at der arbejdes for en maksimal samtænkning 
mellem ønsket om at skabe bedre vilkår for havnaturen og behovet for at få plads 
til flere vindmøller. Det er udvalgets opfattelse, at der er brug for hurtigt at finde 

pladser til mange flere møller, både på land og til havs, kystnært som længere ude. 
Udvalget finder også, at når der ses bort fra energiøer, så er det svært at se særligt 

store negative naturpåvirkninger fra havbaserede vindmøller. Udvalget finder det 
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vigtigt, at DN i forbindelse med de kommende forhandlinger om havplanen gør os 
ekstra umage med at finde den rette balance mellem klima og naturhensyn. 

 


